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Přílohy zápisu  

1. Prezenční listina 

2. Přijatá usnesení 

3. Seznam odsouhlasených členů a místopředsedy Rady pro vnitřní hodnocení MU 

4. Seznam odsouhlasených členů Vědecké rady CEITEC MU 

 

Přítomni   

Členové AS senátoři uvedení v prezenční listině a v tabulce účasti, která tvoří přílohu č. 1 

tohoto zápisu; 

                 při zahájení zasedání AS MU bylo přítomno 37 senátorů a senátorek; 

                    celkem se zasedání zúčastnilo 39 členů AS 

   

Zvaní hosté   doc. PhDr. Mikuláš Bek, Ph.D., rektor 

Mgr. Marta Valešová, MBA, kvestorka  

prof. MUDr. Martin Bareš, Ph.D., prorektor pro akademické záležitosti 

Mgr. Michal Bulant, Ph.D., prorektor pro studium a informační technologie 

doc. PhDr. Mgr. Hana Svatoňová, Ph.D., prorektorka pro vnější vztahy 

prof. JUDr. Naděžda Rozehnalová, CSc., prorektorka pro záležitosti studentů   

Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D., delegát MU v RVŠ  

Mgr. Tereza Fojtová, ředitelka pro komunikaci 

 
Další členové akademické obce MU  
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1. Zahájení  

Jednání zahájil předseda AS Stanislav Balík, uvítal na zasedání všechny přítomné a 

konstatoval usnášeníschopnost AS MU.   

 

Ze zasedání se omluvili: Milan Brázdil, Daniel Kerekeš, Petr Procházka, Jarmila 

Bednaříková, Oldřich Racek, Karel Kubíček, Natálie Lorencová, Ctibor Mazal a Jan 

Došla.  

 

Předseda AS informoval, že zanikl mandát Dominikovi Levíčkovi za PdF (konec studia). 

Náhradník odmítl nastoupit. Nové volby na PdF se připravují. 

 

Předseda AS požádal prorektora Bulanta, zda by bylo možné zajistit, aby předseda AS 

byl nějakým způsobem informován pomocí informačních systémů o zániku mandátů členů 

AS. 

 

Předseda AS pověřil pořízením zápisu ze zasedání Petra Konopáče. 

 

Předseda AS navrhl program zasedání. Návrh programu byl jednohlasně schválen. 

2. Předání osvědčení nově zvoleným senátorům 

Předseda VaMK (Pavel Lízal) předal osvědčení novým členům SK: Tomáš Vodička 

(FSpS) a Jiří Růžička (PrF). 

 

Předseda AS informovoval, že k 6. 12. 2016 z důvodu odchodu do důchodu rezignuje na 

mandát dr. Zdeněk Janík. Předseda AS poděkoval dr. Janíkovi za službu v univerzitní 

samosprávě. Povolán bude náhradník doc. PhDr. Bc. Zdenko Reguli, Ph.D. 

3. Kontrola úkolů 

Předseda AS informoval o plnění úkolů AS a požádal rektora a prorektory o zprávu 

o stavu jejich plnění:  

• AS MU vyzval rektora k vytvoření zásad pro fakultní předpisy; 

• AS MU požádal rektora, aby zvážil možnou podporu zavedení elektronizace 

přiznávání stipendií v IS MU; 

• AS MU požádal rektora, aby prověřil využívání stipendijních fondů fakult. 

 

Zásady pro fakultní předpisy 

Prorektorka Rozehnalová informovala AS, že změny nejsou tak zásadní, aby bylo nutné 

připravovat vzor nových statutů. Byly připraveny podklady pro fakulty s informacemi, co je 

třeba změnit. Dále probíhají konzultace s jednotlivými fakultami, na které byli vyčleněni 

právníci rektorátu. Fakulty pomoc přivítaly. Po statutech bude třeba pokračovat s dalšími 

vnitřními předpisy fakult. 

 

Elektronizace přiznávání stipendií a využití stipendijních fondů fakult 

Rektor uvedl, že tyto 2 úkoly trvají. Předpokládá, že by informoval AS v lednu 2017.  

Elektronizace stipendií je součástí zadání ISu. Pracovníci ISu budou mít v příštím 

roce hodně agendy. Elektronizace bude provedena podle rozpočtu MU. S koncem roku 
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2016 předpokládá, že bude provedena analýza čerpání stipendijních fondů, aby byly 

vytvořeny časové řady. AS bude předložen podrobnější materiál. 

 

Pror. Rozehnalová ohledně elektronizace přiznávání stipendií uvedla, že rozhodování 

pomocí ISu je téměř připraveno, ale dosud není zabudováno v systému INET (finanční 

kontrola). Proběhne zkušební provoz na ESF, PřF a rektorátu. Každé pracoviště má 

rozdílné požadavky a potřeby. Největší problém je distribuce dat do konkrétního 

rozhodnutí. Cca na začátku roku 2017 proběhne porada, realizace je vázána na 

rozpočtové možnosti MU. 

 

Přichází Ctirad Hofr a Petr Suchý 

 

Diskuse 

(zápis je v tomto i v dalších bodech zjednodušenou a zkrácenou verzí diskuse, nejedná 

se o doslovný přepis) 

Ručka K bodu využití stipendijních fondů fakult požádal, aby proběhla kontrola, 

jestli stipendia v některých případech nenahrazují mzdy. 

Rektor Domnívá se, že to je obtížně kontrolovatelné, z rozhodnutí o přiznání 

stipendia toto nelze zjistit. Prosí SK o podněty v konkrétních případech, 

které může předat kontrolnímu odboru. Plošné přezkoumávání 

nepovažuje za možné, kontrolní odbor rektorátu na to nemá dostatečné 

kapacity. 

Ručka Zeptal se, zda by rektor byl ochoten zvážit metodický pokyn, aby 

doktorandi ve větší míře obdrželi dohody o pracích konaných mimo 

pracovní poměr po vzoru FI, která má všechny své cvičící dlouhodobě na 

dohodách. 

Rektor Při různosti programů to bohužel nebude možné. Pro univerzitní metodiku 

nevidí prostor. Navrhnul setkání se SK a případně se zástupci fakult, 

kterých se problematika má týkat a prodiskutování konkrétních případů. 

Rozehnalová Před rokem proběhla velká analýza využívání stipendií. Proděkani fakult 

byli vedeni k tomu, aby důsledně rozlišovali závislou práci a udělování 

stipendií. S proděkany na zač. roku 2017 svolá poradu k novému 

stipendijnímu řádu.  

 

Navázala diskuse ohledně konkrétní katedry, do níž se zapojili sen. Příhoda, Ručka a 

Suchý. 

Suchý Nevidí důvod k přijímání doktorandů na dohody kvůli několika málo 

hodinám hlídání na státnicích, které jsou navíc zcela dobrovolné. 

Ručka Pár hodin hlídání neřeší, jde mu o dohody na výuku. FI má dlouhodobě 

všechny své cvičící na dohodách a dokazuje, že to jde. 

 

Přišel Mikuláš a obdaroval členy AS. Předseda AS přednesl báseň o kočce. Řada 

senátorů a členů vedení univerzity dostala od Mikuláše uhlí. 

4. Záměr rektora jmenovat místopředsedu a další členy RVH MU 

Předseda AS informoval, že záměr předložil rektor ve lhůtě stanovené VaJŘ AS. 

Proběhne tajné hlasování o celém usnesení, je třeba nadpoloviční většina přítomných. 
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Volba skrutátorů pro všechna tajná hlasování na tomto zasedání AS 

KAP: Lízal, Bláha 

SK: Kyselý, Sedláková 

 

Rektor uvedl, že předkládá vyvážený návrh. Ustoupil v části návrhu rektora, kde si osvojil 

členy doporučené AS.  

Jako místopředsedu navrhnul prof. PhDr. Ladislava Rabušice, CSc.: má zkušenosti 

s otázkami studia, je bývalým prorektorem, děkanem, má zkušenosti z GA ČR. Je široce 

respektovaným vyučujícím, byl kandidátem na člena Rady Národního akreditačního úřadu 

pro VŠ, kde měl podporu ČKR i Rady VŠ. Je vhodným kandidátem pro dialog s Národním 

akreditačním úřadem.  

 

Diskuse 

Vanderziel Při diskusi ohledně nominací zaznělo, že kandidáty musí být docenti a 

profesoři. Kolega Cacek není habilitovaný.  

Rektor Kolega je krátce před požádáním o habilitaci, proto akceptoval jeho 

nominaci z fakulty. 

Najvar  Požádal rektora o informaci ohledně systémových změn spojených 

s RVH, které rektor avizoval. Jakou formu bude mít diskuse o těchto 

změnách? 

Rektor Proběhlo setkání v kině Scala s mj. garanty oborů, diskuse bude 

pokračovat nad návrhy vnitřních norem. V režii nové RVH proběhne 

diskuse o standardech v jednotlivých oblastech vzdělávání. V lednu 2017 

by měl Národní akreditační úřad vydat metodický pokyn ohledně podoby 

dvouoborového studia, které ovlivní další vnitřní diskusi.  

 

Hlasování o záměru rektora jmenovat místopředsedu a další členy RVH MU 

Tajné hlasování, skrutátoři za KAP: Lízal, Bláha, za SK: Kyselý, Sedláková 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 39. 

Pro:                    34 

Proti:              3 

Zdržel se:           2 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. f) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů dává rektorovi předchozí souhlas ke jmenování místopředsedy 

a ostatních členů Rady pro vnitřní hodnocení Masarykovy univerzity dle seznamu, 

který tvoří přílohu zápisu ze zasedání. 

5. Složení Vědecké rady CEITEC MU 

Předseda AS uvedl, že návrh předložil AS MU ředitel CEITEC MU (ústavu MU) ve lhůtě 

stanovené VaJŘ AS MU. Stávající VR CEITEC MU skončil mandát, je předložen návrh na 

jmenování nové VR. AS MU dle § 34 odst. 5 vysokoškolského zákona schvaluje 

kandidáty před jmenováním VR ředitelem ústavu nadpoloviční většinou přítomných. 
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Předseda AS navrhl hlasovat po jednotlivých kandidátech.  

 

 

Hlasování o složení Vědecké rady CEITEC MU 

Tajné hlasování, skrutátoři za KAP: Lízal, Bláha, za SK: Kyselý, Sedláková 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 39. 

 

 Ano  Ne  Zdržel se 

Prof. MUDr. Martin Bareš, PhD.  36 1   2 

Prof. MUDr. Jiří Mayer, CSc.  31 2 6 

Prof. RNDr. Jaroslav Koča, DrSc.  34 3 2 

Doc. RNDr. Jaroslav Leichman, CSc. 37 0 2 

Mgr. Karel Říha, PhD.  34 1 4 

Doc. Mgr. Richard Štefl, PhD.  37  0 2 

Mgr. Pavel Plevka, PhD.  35 1 3 

Mary O´Connel, PhD.  32 4 3 

Doc. Mgr. Martin Zvonař, PhD.  36 0 3  

Doc. RNDr. Vítězslav Bryja, PhD.  37 0 2  

Mgr. Jiří Friml, PhD.  35 1 3  

Otakar Fojt, PhD.  34 1 4  

Prof. RNDr. Radek Zbořil, PhD.  37 0 2  

Prof. Ing. Jaroslav Doležel, DrSc.  37 0 2  

Prof. MUDr. Pavel Martásek, DrSc. 37 0 2  

Doc. MUDr. Milena Králíčková,PhD. 36 0 3  

Pavel Tomančák, PhD.  33 2 4  

Markus Kiess, PhD.  34 2 3  

Andreas Tiran, MD  33 2 4  

Prof. RNDr. Ludvík Kunz, CSc., dr.h.c. 37 0 2  

Prof. RNDr. Pavel Hobza, DrSc. 37 0 2  

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 34 odst. 9 odst. zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů dává řediteli CEITEC MU předchozí souhlas ke jmenování členů 

Vědecké rady CEITEC MU dle seznamu, který tvoří přílohu zápisu ze zasedání. 

 

Příprava pravidel pro sestavování rozpočtu MU pro rok 2017 

Rektor informoval, že v tuto chvíle je zřejmé, jak bude vypadat metodika na straně MŠMT. 

Znovu se zavádí výkonnostní parametry (v obměněné podobě). Rozpočet VVŠ bude 

stejný jako v roce 2016, možná s nepatrným navýšením. Předpokládá se intervence ve 

prospěch vzdělávání učitelů. Podobná intervence by mohla proběhnout ve prospěch 

vzdělávání lékařů.  

V debatě s děkany o rozpočtu byly prezentovány fiktivní modely. Zdůraznil, že se 

jednalo o modelové situace a nikoliv o skutečný rozpočet. Diskuse je vedena na základě 

modelů z min. let, závěry o poklesu nemusí proto být aktuální. Na žádné fakultě 

nenastane významný pokles ve financování. Rád by na poradě s děkany dospěl ke shodě 
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o základních parametrech návrhu, který by vstoupil do širší debaty s EK AS. Požádal 

o setkání s EK AS dne 12. 12. a 19. 12 2016.  

Změna na straně MŠMT vyžaduje i změny mechanismů na straně MU. MŠMT 

usiluje o nárůst rozpočtu VVŠ o cca 2 mld. Kč. Pokud se MU shodne na změněně vnitřní 

metodiky, rektor je připraven vyčlenit prostředky, které sníží případné negativní dopady 

takové metodiky. Vedení MU pracuje s předpokladem nárůstu rozpočtu. 

 

Předseda AS vyhlásil 5 minut přestávku. 

 

Odešli Josef Tomandl a Martin Jakub Arbet 

6. Volební řády fakult 

Předseda AS informoval, že proběhla schůzka s předsedy fakultních AS, kde proběhla 

diskuse mj. ohledně principu oddělených voleb ve dvou základních volebních skupinách 

(studenti volí studenty, akademici volí akademiky) a to nejen pro pasivní, ale i pro aktivní 

volební právo. Na celé MU je standardně tento princip respektován. Výjimkou je PdF, kde 

celá akademická obec fakulty volí studenty i akademiky. Počet studentů účastnících se 

voleb (např. do AS MU) však cca 9x převyšuje počet akademiků. Předseda AS by rád, 

aby AS deklaroval obecný princip, aby se všechny fakulty držely obecného principu 

oddělenosti voleb. Pokud AS tento princip odmítne, bude podle jeho názoru MU 

pokračovat v nevhodné praxi. 

 

Diskuse 

Bejček  Je praxe PdF, že celá akademická obec volí zástupce v AS, dědictvím 

historie, nebo to má nějaký intelektuální základ? 

Najvar Jako někdejší předseda AS PdF měl s tehdejším děkanem PdF Trnou 

ambici volební systém změnit. Současná úprava vznikla cca v roce 1999 

po schválení vysokoškolského zákona z roku 1998. Vycházelo se ze 

znění zákona, kde se objevila formulace: AS je volen akademickou obcí. 

Tato věta byla interpretována na PdF tak, že celá akademická obec volí 

AS jako celek. Systém nepovažuje za spravedlivý vůči akademikům. 

Existuje však i početná skupina akademiků a studentů, kteří tento systém 

naopak považují za demokratický. Tento názor nesdílí. 

Příhoda AS by neměl zasahovat do autonomie fakult. Je zásadním právem 

fakulty, do jaké míry a jakou bude mít autonomii. Je přesvědčen, že 

fakulta by měla mít právo si nastavit vnitřní procesy. 

Předseda AS  Připomněl, že AS MU bude projednávat a schvalovat všechny vnitřní 

předpisy fakult a má ze zákona právo se k nim vyjadřovat. Univerzita není 

volná konfederace fakult, je to jednolitý celek. Součásti mají samozřejmě 

právo na určitou míru samosprávy. Proto navrhuje jen výzvu ohledně 

konkrétní problematiky oddělenosti voleb a nejde o explicitní povinnost. 

Princip oddělenosti voleb považuje za zcela základní princip, který je 

v souladu se ZVŠ. V případě neoddělenosti voleb a násobné převahy 

studentů je pro akademiky nevýhodný. 

Najvar Upozornil na důsledky, kdy praxe na PdF byla problematická na úrovni 

celé MU. Členové SK AS MU za PdF byli voleni studenty a akademiky, 

ostatní členové SK AS MU byli voleni jen studenty. 
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Smutná Je přesvědčena, že fakulty by měly mít co nejvíc autonomie. AS by však 

mimo zákonnosti vnitřních předpisů měl zkoumat i určitou základní míru 

racionality, pokud by nějaký mechanismus mohl nějakým způsobem 

poškodit univerzitu. Fakulta může vnitřní předpis změnit sama, ale tento 

způsob volby může produkovat určitý druh kandidátů, který by při 

odlišném mechanismu přítomen v AS PdF nebyl. Sami studenti fakulty 

nemusí být ochotni ke změně přepisu.  

Na základě dlouholeté zkušenosti v SK uvedla, že student vidí 

akademiky jinak, než později jako kolega akademik. Studenti by neměli 

rozhodovat, kdo bude členem KAP. Otázka, kterou by si AS měl položit, 

zní, zda je to systém natolik nerozumný, že může být nebezpečný. 

Upozornila, že AS MU nemusí vnitřní předpis fakulty schválit do té doby, 

než se AS fakulty bude chovat v souladu s vůlí AS. 

Předseda SK  Návrh usnesení vnímá jako pozitivní krok směrem k fakultám. Jde 

o informaci, jak bude AS MU na tuto problematiku nahlížet. AS má ze 

zákona právo nepřímo zasahovat do vnitřních předpisů fakult. 

Šťáva Nezastává ani jeden názor, protože předpokládá, že brzy ukončí činnost 

v AS. Na PdF byla možnost volby chápána jako vyjádření demokracie. 

Bejček Důvodem existence principu oddělených voleb je dosáhnout systémové 

jednotnosti a vyhnout se pod/nadreprezentaci zájmových skupin na MU. 

Peschel Navrhnul, aby se jednalo pouze o doporučení: nahradit spojení v 1. větě 

navrhovaného usnesení „AS MU vyzývá“ za „AS MU doporučuje“. 

Předseda AS Vyzval, aby se AS shodnul, co přesně bude po fakultách požadovat a aby 

tento názor byl platný i v budoucnu, kdy AS bude schvalovat vnitřní 

předpisy fakult. Návrh na úpravu usnesení je připraven přijmout. 

Ručka Nemá zprávy, že by systém PdF vyvolal nějaké problémy nad rámec 

toho, co je na MU běžné. Pokud systém funguje a jsou dodrženy zákonné 

požadavky, navrhuje, aby AS do volebního systému PdF nezasahoval. 

Najvar Ztráta síly SK by mohla být kompenzována jinak. Usnesení by uvítal. Míra 

autonomie zůstane stále vysoká. 

Příhoda Souhlasil se sen. Peschelem, že by mělo jít o doporučení. 

Rektor AS MU má odpovědnost za kvalitu a férovost předpisů. Odpovědnost má 

stejnou jako fakultní senát. Proto má AS MU právo stanovit určité 

mantinely. Osobně považuje způsob voleb na PdF za nešťastný, protože 

zvýhodňuje velké obory před malými. Obává se, že ve složení AS PdF 

není dostatečná oborová různost. Za trvání tohoto stavu ponese určitou 

odpovědnost i AS MU. Debata na PdF je citlivá, je na AS MU, aby 

usilovat o rozumné balancování zájmů. 

Sedláková Vedli diskusi na AS PdF o sjednocení volebního systému s MU. Věří, že 

fakulta sjednocení uvítá. 

Strejček V minulosti členové AS MU pravidla voleb PdF schválili. Navrhované 

usnesení nebude pro případné ne/schválení předpisu rozhodné. Není 

usnesení zbytečné? 

Předseda AS  Musí vzniknout nové volební řády a jednací řády fakultních AS, které 

budou předloženy AS MU. Chceme se vyhnout situaci, že navrhované 

předpisy AS MU zamítne. Toto usnesení nezavazuje AS MU hlasovat 

určitým způsobem. Jde o předběžnou vůli nastavit parametry, v tomto 
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případě určitý minimální standard. Rád by, aby fakulty měly dostatek času 

reagovat na stanovisko AS MU.  

Najvar Upozornil, že je to výzva celé MU, nikoliv jen PdF. 

Peschel Je systém PdF nutně špatný? Pokud by akademici měli stejnou sílu hlasů 

(tedy silnější jednotlivý hlas), vedlo by to ke špatnému systému? 

Předseda AS Má za to, že to jde proti principu zákona, kde je stanovena odlišná 

reprezentace studentů a akademiků.   

Ručka Reakce na rektora a Najvara: Kde je hranice, co vše chce mít MU 

jednotné? Chceme zasahovat i do poměrů skrze obory, jak naznačoval 

pan rektor? Například LF má oddělený AS na lékaře a nelékaře. 

Předseda AS AS zasahuje pouze v intencích zákona, vše ostatní nechává samosprávě 

fakult. Pouze narovná určitou odchylku. 

Menšík Před 5 lety předkládala ESF změnu snížení senátorů SK. Komora AS MU 

do tohoto zasáhla a změnu odmítla. Vyzval, aby SK AS MU byla 

konzistentní v názoru na zasahování do vnitřních předpisů fakult. 

Ručka Je jediným senátorem SK, který byl před 5 lety v tehdejším AS MU a 

jednání se účastnil. Změnu ani nepodpořil, ani se nestavěl otevřeně proti. 

 

Hlasování o pozměňovacím návrhu sen. Peschela 

Předseda AS dal hlasovat o pozměňovacím návrhu sen. Peschela (viz diskuse výše): 

nahrazení spojení „AS MU vyzývá“ v 1. větě usnesení za „AS MU doporučuje“. Pouze 15 

členů AS hlasovalo pro (nutná nadpoloviční většina přítomných), pozměňovací návrh 

nebyl přijat. 

 

Hlasování o návrhu usnesení po jménech 

Sen. Příhoda požádal, aby AS hlasoval o návrhu usnesení po jménech. Předseda AS za 

pomoci M. Bulanta a V. Smutné uvedl, že žádost nemá přímou oporu ve VaJŘ AS MU a 

dal hlasovat o navrženém způsobu hlasování. Pouze 5 členů AS hlasovalo pro (nutná 

nadpoloviční většina přítomných), hlasování po jménech nebylo schváleno. 

 

Odešel Luděk Bláha   

 

Hlasování o výzvě ve věci volebních řádů fakult 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 36. 

Pro:                    29 

Proti:              1 

Zdržel se:           6 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity vyzývá děkany fakult a fakultní senáty 

Masarykovy univerzity, aby při přípravě volebních řádů fakultních senátů 

respektovali zásadu oddělenosti volební skupiny studentů a volební skupiny 

akademických pracovníků jak pro pasivní, tak pro aktivní volební právo. 
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7. Informace o přípravě Studijního a zkušebního řádu 

Prorektor Bulant představil změny Studijního a zkušební řádu. Návrh bude řešit řadu 

problematik (rodičovská, apod.). Cílem je mj. postupně snižovat míru studijní 

neúspěšnosti. Přípravu bude nutné provázat s předpisem o studijních programech 

(zajištění kvality programů).  

Souběžná studia jsou jedním z aspektů studijní neúspěšnosti. Je snaha umožnit 

přestupy a snížit počet opravných termínů. Návrh obsahuje úvahy o zrušení kolokvia a 

klasifikovaných zápočtů. Diskutuje se o zavedení povinné účasti na přednášce, nikoliv 

však plošně. Vyhodnocování podmínek studia by mohlo probíhat až po uplynutí celého 

prvního ročníku. Dále zvažována možnost zakotvení opravy známky.  

Probíhají jednání se zástupci fakult a pracovní skupinou AS MU. 

 

Předseda AS uvedl, že chtěl, aby byl AS informován, jakým způsobem se vyvíjí úvahy 

exekutivy ohledně Studijního a zkušebního řádu. 

 

Rektor by do diskuse chtěl vnést téma ústní zkoušky. Rád by, aby MU mířila k nastavení, 

že ústní zkouška může být jen určité procento výsledku zkoušky. Otázka je, zda je čistě 

ústní zkouška přijatelná forma hodnocení. Je třeba vést debatu o společném standardu. 

Zkouška nesmí být otázkou libovůle. Praxe je na fakultách různá. Reaguje na stížnosti 

studentů. 

 

Diskuse 

Bouda Chápe, že je těžké ověřit, jak ústní zkouška proběhla. FI zkouší čistě 

písemně, ale studenti ztrácí možnost interakce. Považuje to za 

kompromis vzhledem k počtu studentů. Rád by našel způsob, jak zpětně 

ověřit průběh ústní zkoušky. Ústní zkoušení považuje za výbornou 

metodu, avšak uznává, že je z určitého pohledu nepraktická. 

Rektor Souhlasil s názorem sen. Boudy. Z jeho pohledu jde o váhu ústní 

zkoušky. Práci studenta tvoří i výstupy během celého semestru, ústní 

zkouška by neměla tvořit celé hodnocení. Nejde mu o zrušení ústní 

zkoušky. Dovede si představit větší využití komisionálních zkoušek. 

Schopnost odpovídat může být hodnocena i v průběhu výuky. Je dobré 

o této problematice diskutovat. Je to důležité téma, které je třeba otevřít. 

Sychra Kdy se počítá s účinností nového Studijního a zkušebního řádu?  

Bulant  Předpokládá se, že účinnost bude nastávat postupně. Některé části by 

mohly být účinné cca od září 2017, ale není to ještě zcela jisté. 

8. Různé 

A. Hlasovací zařízení 

Předseda AS na žádost J. Strejčka informoval, že na dalším zasedání AS MU (leden 

2017) bude vyzkoušeno hlasovací zařízení. 

 

Rektor popřál členům a členkám AS MU krásné svátky a poděkoval všem za práci. 

 

 

 



Stránka 10 z 10 

 

Nejbližší řádné zasedání akademického senátu MU bylo svoláno na 9. 1. 2017.  

Předseda AS poděkoval na závěr přítomným za účast a ukončil zasedání v 18.26 hod. 

  

Zapsal: Petr Konopáč                                                           V Brně, dne 5. 12. 2016 

 

Text schválil: doc. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D., předseda AS MU, dne 16. 12. 2016. 

  

Zápis zveřejněn po sedmidenní lhůtě na uplatnění připomínek členů AS dne 27. 12. 2016. 

 

 

 

…………………………………………. 

doc. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D. 

  



 

Příloha č. 1 
 

PREZENČNÍ LISTINA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 5. 12. 2016 

Komora akademických pracovníků 

  

  Přítomen Nepřítomen 

Právnická fakulta     

prof. JUDr. Josef Bejček, CSc. X  

JUDr. Veronika Smutná, Ph.D. X  

JUDr. Klára Drličková, Ph.D. X  

Lékařská fakulta     

prof. MUDr. Milan Brázdil, Ph.D.  omluven 

prof. MUDr. Marie Nováková, Ph.D. X   

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D. – předseda KAP X   

Přírodovědecká fakulta     

prof. RNDr. Luděk Bláha, Ph.D. X  

RNDr. Pavel Lízal, Ph.D. X   

doc. RNDr. Ctibor Mazal, CSc.  omluven  

Filozofická fakulta     

doc. PhDr. Jarmila Bednaříková, CSc.   omluvena 

Jeffrey A. Vanderziel, B.A. X   

doc. PhDr. Petr Dytrt, Ph.D. X   

Pedagogická fakulta     

Mgr. Petr Najvar, Ph.D. X  

doc. RNDr. Jaroslav Beránek, CSc.  X  

PaedDr. Jan Šťáva, CSc. X  

Ekonomicko-správní fakulta     

RNDr. Luboš Bauer, CSc. X   



 

doc. RNDr. Josef Kunc, Ph.D. X  

Mgr. Josef Menšík, Ph.D. X  

Fakulta informatiky     

doc. RNDr. Jan Bouda, Ph.D. X  

doc. RNDr. Eva Hladká, Ph.D. X  

  doc. RNDr. Jan Strejček, Ph.D. X  

Fakulta sociálních studií     

doc. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D. X  

PhDr. Petr Suchý, Ph.D. X   

PhDr. Zdeněk Sychra, Ph.D. X  

Fakulta sportovních studií     

PaedDr. Zdeněk Janík X  

Mgr. Oldřich Racek  omluven 

Mgr. Jan Došla, Ph.D.   omluven 

Vysokoškolské ústavy     

doc. Mgr. Ctirad Hofr, Ph.D. X  

Mgr. Karel Kubíček, Ph.D.  omluven 

Mgr. Lenka Zouhar Ludvíková X  

  

 

  

  

  



 

 

PREZENČNÍ LISTINA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 5. 12. 2016 

Studentská komora 

 

  Přítomen Nepřítomen 

Právnická fakulta     

Petr Procházka  omluven 

Jiří Růžička X  

Lékařská fakulta     

Martin Jakub Arbet X  

Senad Kolář X  

Jiří Libra X  

Přírodovědecká fakulta     

Mgr. Michaela Tvrdoňová X   

Bc. Ondřej Vymazal – předseda SK X  

Filozofická fakulta     

Bc. Natálie Lorencová  omluvena 

Bc. Matej Patrik Žitňanský X  

Pedagogická fakulta     

--- neobsazeno ---   

Mgr. et Mgr. Markéta Sedláková X  

Ekonomicko-správní fakulta     

Bc. Tomáš Rejlek  X 

Mgr. Daniel Kerekeš  omluven 

Fakulta informatiky     

Mgr. Lukáš Ručka X   

Bc. Jakub Peschel X  

RNDr. František Blahoudek X  



 

Fakulta sociálních studií     

Bc. Vojtěch Kyselý X  

Mgr. Filip Příhoda X  

Fakulta sportovních studií     

PhDr. Martin Bugala X  

Ing. Tomáš Vodička X  

 



 

Příloha č. 2 
 

PŘIJATÁ USNESENÍ 

Zasedání Akademického senátu MU dne 5. 12. 2016 

 

 

1. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. f) zákona č. 

111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů dává rektorovi předchozí souhlas ke jmenování místopředsedy a 

ostatních členů Rady pro vnitřní hodnocení Masarykovy univerzity dle seznamu, který tvoří 

přílohu zápisu ze zasedání. 

 

2. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 34 odst. 9 odst. zákona č. 

111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů dává řediteli CEITEC MU předchozí souhlas ke jmenování členů 

Vědecké rady CEITEC MU dle seznamu, který tvoří přílohu zápisu ze zasedání. 

 

3. Akademický senát Masarykovy univerzity vyzývá děkany fakult a fakultní senáty 

Masarykovy univerzity, aby při přípravě volebních řádů fakultních senátů respektovali 

zásadu oddělenosti volební skupiny studentů a volební skupiny akademických pracovníků 

jak pro pasivní, tak pro aktivní volební právo. 


